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Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottsága 2024. december 9-ei  

13 óra 04 perckor megtartott rendes nyílt üléséről 

 

Jelen vannak: Dr. Pleva Dániel Bizottság elnöke 

  Devosa Gábor Bizottság tagja 

dr. Kosztolányi Dénes Bizottság tagja 

Bakonyi Karola Bizottság tagja 

Bibók Erzsébet Franciska Bizottság tagja 

Lajos Béla Bizottság tagja 

Török Csaba Norbert Bizottság tagja 

 

Meghívottak, vendégek: 

Szücs Balázs alpolgármester 

Tóth János jegyző 

Nemes Erzsébet Pénzügyi Iroda irodavezető 

Farkas Tünde Bischitz Johanna Integrált Humán Szolgáltató Központ igazgató 

Gyuris Gabriella Humánszolgáltató Iroda irodavezető 

Czikora Petra Humánszolgáltató Iroda irodavezető-helyettes 

Kohári Edit tanácsadó 

Prógli Katalin jegyzőkönyvvezető 

Dr. Decastello Alice MOK Budapesti Testületi Szervezete vk. elnök 

Kadlecsik Imre ERöMŰVHÁZ Nonprofit Kft. gazdasági vezető 

Dr. Váczi László Bethlen Téri Színház ügyvezető igazgató 

Medvegy Andrea Bethlen Téri Színház pályázati manager 

Gémes Brúnó képviselői-referens 

Haszonné Kiss Katalin Fővárosi Szabó Ervin Könyvtár 2. régióvezető 

Heisler András Erzsébetvárosi Zsidó Örökségért Alapítvány elnök 

Borgula András Gólem Színház Közhasznú Egyesület titkár 

Molnár István képviselő 

Nagy Károly pályázó 

 

Az elnök üdvözli a bizottság tagjait, vendégeket, meghívottakat a bizottság 2024. december 9-

ei rendes nyílt ülésén. Az elnök megállapítja, hogy a bizottság 7 fővel határozatképes. 

 

Az elnök szavazásra bocsátja a napirendet. 

 

A szavazás eredménye 7  igen  0  nem    0    tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 186/2024. (XII.09.) határozata 

napirendről 

Javasolt napirendi pontok: 

1.)  Javaslat a 12. sz. felnőtt háziorvosi körzet feladatellátásával kapcsolatos egyes 

döntések módosítására 

Előterjesztő: Gyuris Gabriella Humánszolgáltató Iroda irodavezetője 

2.) Javaslat 2024. évi civil pályázaton támogatást nyert pályázatok módosításáról 

Előterjesztő: Szücs Balázs alpolgármester 

3.) Erzsébetvárosi Értéktár Bizottság 2024. évi beszámolójának elfogadása 

Előterjesztő: Szücs Balázs alpolgármester 



4.) Testületi előterjesztések megtárgyalása 

5.) Egyebek 

 Zárt ülés keretében: 

 

6.)       Testületi előterjesztések megtárgyalása 

 

1. napirendi pont: Javaslat a 12. sz. felnőtt háziorvosi körzet feladatellátásával kapcsolatos 

egyes döntések módosítására 

 

Dr. Pleva Dániel: Mehetünk tovább. Az első napirendi pontunk a 12. számú felnőtt háziorvosi 

körzet feladatellátásával kapcsolatos döntések módosítása. Megkérdezem Gyuris Gabriellát, a 

Humánszolgáltató Iroda vezetőjét, hogy van-e kiegészítés a napirendi ponthoz? 

 

Gyuris Gabriella: Köszönöm szépen, Elnök Úr lenne. És legfőképpen az új képviselőkre és 

bizottsági tagokra tekintettel, hiszen egy régebbi történetnek a folytatása, és hogy értelmezhető 

legyen az előterjesztésünk. A kerületbe Dr. Liptai Márta háziorvos hosszú betegség után 2024. 

július 11. napján elhunyt, de már halála előtt is nagyon beteg volt, és a körzetet az ő 

megbízásával helyettes orvos látta el, aki jelenleg is egyébként ennek a körzetnek most a 

háziorvosa. A jogszabály értelmében, hogyha egy háziorvos elhalálozik, ugye ez egy praxisjog, 

egy vagyonalapú jog, 12 hónap áll az örökös rendelkezésére, arra, hogy a praxist értékesítse. 

Ugye nyilván ez majd 2025 júniusában fog lejárni, és így a betéti társaság, ez a Prohomine 

Betéti Társaság, aminek a doktornő volt a beltagja és az ő unokatestvére a kültagja, ő 

foglalkoztatja azt az orvost, aki most is a praxisban van helyettes orvosként. A problémát az 

okozza, hogy az iroda nem nagyon tud kapcsolatba kerülni a doktornőnek az unokatestvérével, 

mert semmilyen megkeresésünkre nem reagál, illetve az OKFŐ-höz nem jelentette be a 

doktornő halálát. Az anyakönyvi kivonatot és a halotti bizonyítványt is az irodának hivatalos 

úton kellett megszerezni, mert ezt se nyújtotta be, és a bizottság döntését nem tudtuk 

végrehajtani. Október 31-ig Lett volna a határidő arra, hogy akkor ez a szerződés módosuljon, 

de miután ezt nem tudtuk megtenni, ezért hoztuk újból vissza a szerződést azzal a javaslattal, 

hogy a jogszabály nem teszi kötelezővé, vagy nem rendelkezik arról, hogy csak akkor lehet egy 

helyettes orvost alkalmazni, hogyha az OKFŐ már a praxismódosítást is megtette. Ezért 

javasoljuk, mert a betegek meg vannak elégedve a jelenlegi orvossal, javasoljuk a szerződésnek 

a meghosszabbítását, de megpróbáljuk felvenni a továbbiakban is a Bt-vel a kapcsolatot. Ha ez 

nem fog sikerülni, akkor pedig az az irodának az a terve, az orvossal, aki most a helyettesítést 

ellátja, már beszéltünk, kész átvenni a praxist akkor, hogyha ez 12 hónap után visszaszáll az 

önkormányzatra, illetve a betéti társasággal szerződést bont az önkormányzat. Nyilván most 

írásban fogjuk kétszer értesíteni, hogy vegye föl velünk a kapcsolatot, ha nem veszi föl, akkor 

az együttműködést felmondjuk. Ekkor a praxis ellátása az önkormányzat feladata lesz, amit 

Bischitz fog tudni ellátni ezzel a mostani orvossal júliusig, és azt követően, mikor visszaszáll a 

praxis jog az önkormányzatra, akkor pedig az orvosnak a praxist át tudjuk adni. Nagyon szépen 

köszönöm. 

 

Dr. Pleva Dániel: Van- e kérdése valakinek a napirendi ponttal kapcsolatban? Ha nincsen, 

akkor feltenném szavazásra a határozati javaslatot. 

 

A szavazás eredménye  7 igen  0  nem   0     tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 187/2024. (XII.09.) határozata a 12. 

számú területi ellátási kötelezettséggel működő felnőtt háziorvosi körzet feladatellátásáról 



 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottsága úgy dönt, hogy 

 

1. A 142/2024. (IX. 16.) határozatának 2. pontját az alábbiak szerint módosítja: 

„Hozzájárul Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata és a „PRO 

HOMINE” Gondozó, Gyógyító Oktató Családorvosi Betéti Társasággal kötött, 2004. január 

01. napjától hatályos - határozatlan idejű egészségügyi ellátási és használati szerződés 

időtartamának 2025. július 14. napjáig, határozott időre történő módosításához azzal, hogy 

a módosítás során az aktuális cégbejegyzés szerinti változások is átvezetésre kerüljenek, a 

helyettesítő orvos megnevezését is tartalmazza, egyúttal a Szerződés 3. számú függeléke 

szerinti kapcsolattartási adatok is módosításra kerüljenek.” 

 

2. Felkéri a Polgármestert a „PRO HOMINE” Gondozó, Gyógyító Oktató Családorvosi Betéti 

Társaság kötött módosító egészségügyi ellátási és használati szerződés aláírására. 

 

3. A 142/2024. (IX. 16.) határozatának eredeti végrehajtási határidejét 2025. január 31. napjára 

módosítja. 

 

Felelős: Niedermüller Péter polgármester 

Határidő:       2025. január 31. 

 

2. napirendi pont: Javaslat 2024. évi civil pályázaton támogatást nyert pályázatok 

módosításáról 

 

Dr. Pleva Dániel: Második napirendi pontunk az a 2024. évi civil pályázaton támogatást nyert 

pályázatok, pályázatok módosításáról szól. Megkérdezem Szűcs Balázs Alpolgármestert, van-

e kiegészítése ehhez a napirendi ponthoz? 

 

Szücs Balázs: Nincsen. 

 

Dr. Pleva Dániel: Megkérdezem a bizottságtól, hogy itt van e kérdésük esetleg a napirendi 

ponttal kapcsolatban, akkor itt 2 határozati javaslatról kell szavaznunk. Mindegyik határozati 

javaslatnál van egy „A” és egy „B” változat. Felteszem az első határozati javaslat „A” változatát 

szavazásra. 

 

A szavazás eredménye 7  igen  0  nem    0    tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottsága 188/2024. (XII.09.) határozata a 2024. évi 

civil program pályázat keretében elfogadott Erzsébetvárosi Civilek Szövetsége 

kérelmének módosításáról 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottsága úgy dönt, hogy 

 

1. a civil szervezetek programjai támogatására meghirdetett 2024. évi pályázat keretében 

az Erzsébetvárosi Civilek Szövetsége által benyújtott módosítási kérelemnek helyt 

ad és pályázat keretében VIII/1861-3/2024. számon megkötött támogatási szerződést 

az alábbiak szerint módosítja: 

a) támogatási időszak: 2024.03.01-2025.01.31. 

b) támogatás elszámolásának benyújtásai határideje: 2025.02.28. 



 

2. felhatalmazza a Polgármestert a határozat mellékletét képező támogatási szerződés 

módosításának aláírására. 

Felelős:     Niedermüller Péter polgármester 

Határidő: 2025. január 15. 

 

Dr. Pleva Dániel: Fölteszem a 2. napirendi pont második határozati javaslatának a változatát 

szavazásra. 

 

A szavazás eredménye 7  igen  0  nem    0    tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottsága 189/2024. (XII.09.) határozata a 2024. évi 

civil program pályázat keretében elfogadott Kalamona-Műhely Nonprofit Egyesület 

kérelmének módosításáról 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottsága úgy dönt, hogy 

 

1. a civil szervezetek programjai támogatására meghirdetett 2024. évi pályázat keretében 

a Kalamona-Műhely Nonprofit Egyesület által benyújtott módosítási kérelemnek 

helyt ad és pályázatának módosított költségtervét elfogadja és jóváhagyja azzal, hogy 

a pályázat keretében Eisemann-Szilágyi: Miss Amerika című operettje helyett Parti-

Nagy Lajos: Ibusár című operettjének bemutatása valósuljon meg, továbbá a pályázat 

keretében VIII/1881-2/2024. számon megkötött támogatási szerződést az alábbiak 

szerint módosítja: 

a) támogatási időszak: 2024.03.01.-2025.05.31. 

b) támogatás elszámolásának benyújtásai határideje: 2025.06.30. 

2. felhatalmazza a Polgármestert a határozat mellékletét képező támogatási szerződés 

módosításának aláírására. 

Felelős:     Niedermüller Péter polgármester 

Határidő: 2025. január 15. 

 

3. napirendi pont: Erzsébetvárosi Értéktár Bizottság 2024. évi beszámolójának elfogadása 

 

Dr. Pleva Dániel: A harmadik napirendi pont az az értéktár bizottság beszámolójának az 

elfogadása. Kérdezem Szűcs Balázs Alpolgármester Urat, hogy van-e kiegészítése ehhez a 

napirendi ponthoz? 

 

Szücs Balázs: Köszönöm, nincsen. 

 

Dr. Pleva Dániel: Van-e kérdése a bizottság tagjainak? Nincsen. Akkor mivel módosító 

indítvány nem érkezett be, szavazásra teszem föl a határozati javaslatot. 

 

A szavazás eredménye 6  igen  0  nem    1    tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 190/2024. (XII.9.) határozata az 

Erzsébetvárosi Értéktár Bizottság 2024. évi beszámolójának elfogadásáról 

 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottsága úgy dönt, hogy az Erzsébetvárosi Értéktár 



Bizottság 2024. évi tevékenységéről szóló beszámolót a határozat melléklete szerinti 

tartalommal elfogadja.  

 

Felelős:     dr. Pleva Dániel bizottsági elnök 

Határidő: 2024. december 9. 

 

4. napirendi: Testületi előterjesztések megtárgyalása 

 

Dr. Pleva Dániel: Mehetünk tovább a negyedik napirendi pontra. Ez a testületi előterjesztések 

megtárgyalása. Ma az 1., a 2., a 10-től 18., és a 20-tól 24. testületi napirendi pontokat fogjuk 

tárgyalni a nyílt ülésen. Úgyhogy kezdeném is az elsővel. Az első napirendi pont az a 

költségvetésről szóló rendelet módosítására vonatkozik. Van-e ezzel kapcsolatban valakinek 

kérdése? Nincsen, akkor felteszem ezt a napirendi pontot, hogy a képviselőtestület tárgyalásra 

és elfogadásra javasoljuk-e? 

 

A szavazás eredménye  6  igen  0  nem   1     tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 191/2024. (XII.09.) határozata testületi 

előterjesztések megtárgyalásáról 

 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzat Képviselő-testület Művelődési, 

Kulturális és Szociális Bizottsága a” Javaslat Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros 

Önkormányzata Képviselő-testületének 2024. évi költségvetésről szóló 6/2024. (II. 21.) 

önkormányzati rendelet módosítására – az előirányzat változások átvezetésére” című napirendi 

pontot a Képviselő-testületnek tárgyalásra és elfogadásra javasolja. 

 

Felelős: Niedermüller Péter polgármester  

Határidő:       azonnal 

 

 

Dr. Pleva Dániel: A 2. napirendi pont az az átmeneti gazdálkodás szabályairól szóló rendelet 

megalkotására vonatkozik, ezt is akkor föltenném szavazásra. 

 

A szavazás eredménye  6  igen  0  nem    1    tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 192/2024. (XII.09.) határozata testületi 

előterjesztések megtárgyalásáról 

 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzat Képviselő-testület Művelődési, 

Kulturális és Szociális Bizottsága a”Javaslat Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros 

Önkormányzata Képviselő-testületének a 2025. évi átmeneti gazdálkodás szabályairól szóló 

önkormányzati rendelete megalkotására” című napirendi pontot a Képviselő-testületnek 

tárgyalásra és elfogadásra javasolja. 

 

Felelős: Niedermüller Péter polgármester  

Határidő:       azonnal 

 

Dr. Pleva Dániel: A 10-ik napirendi pont az a javaslat az Örkény Színház 2025. évi 

támogatására, ezt is akkor föltenném szavazásra, hogy tárgyalásra és elfogadásra javasoljuk-e.  

 

A szavazás eredménye  6  igen  0  nem   1     tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 



Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 193/2024. (XII.09.) határozata testületi 

előterjesztések megtárgyalásáról 

 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzat Képviselő-testület Művelődési, 

Kulturális és Szociális Bizottsága a ”Javaslat az Örkény Színház 2025. évi támogatására” című 

napirendi pontot a Képviselő-testületnek tárgyalásra és elfogadásra javasolja. 

 

Felelős: Niedermüller Péter polgármester  

Határidő:       azonnal 

 

Dr. Pleva Dániel: A 11. napirendi pont, javaslat a Gólem Színház Közhasznú Egyesülettel 

kötött közszolgáltatási szerződés módosítására. Ezzel kapcsolatban van-e kérdése a bizottság 

tagjainak, ugyanis van jelen vendégünk is. Kosztolányi képviselő úr. 

dr. Kosztolányi Dénes: Köszönöm. Az előző napirendnél is szerettem volna egy kérdést 

föltenni, illetve egy kérést előadni az Elnök Úrhoz címezve. Én szeretném a jövőben majd látni 

azt, hogy az összes kerületi színházunk milyen támogatást, mekkora támogatást, 

visszatérítendőt, nem térítendőt, milyen összegűt kap, hogy együtt lássuk azt, hogy az Örkény 

Színház, a Gólam Színház és az összes többi színház támogatása egymáshoz viszonyítva hogy 

alakul, és hogy alakul ki ez a támogatás, vagy mértéke, hogy ugye létszámra megy a dolog, 

előadásszámra, rengeteg szempont jöhet számításba egy színháznál a rangsorolásnál is. Én a 

Gólem Színházzal kapcsolatban azt szeretném megkérdezni, ez itt 2024-re szól, vagy a jövő 

évre szól?  

Dr. Pleva Dániel: Ez a jövő évi támogatásra vonatkozik. SzÜcs Balázs alpolgármester szeretne 

válaszolni esetleg erre a kérdésre. 

Szücs Balázs: Igen Elnök Úr, ajánlanám, hogy ha itt van Borgula András igazgató úr, akkor 

szerintem érdemes lenne megadni neki a szót, hogy számoljon be az elmúlt évről, számoljon be 

az elmúlt évről, hogy mire jutottak és milyen terveik vannak a jövő évvel kapcsolatosan. 

Dr. Pleva Dániel: Akkor, ha Borgula András úr erre hajlandó, akkor szeretnénk kérni, hogy 

pár szót szóljon a Gólem Színház működéséről. Köszönjük szépen. 

Borgula András: Hajlandó vagyok. Köszönöm szépen a lehetőséget. Kevésbé évhez, inkább 

évadhoz köthető egy-egy színháznak a működése. Én azt tudom mondani, hogy az idén kezdtük 

el a 4. évadunkat itt a kerületben, a Gólem központban, a Csányi utca 3-ban. Egyébként az előző 

év messze a legerősebb, mióta a pandémia után újra lehetett nyitni. Ez azt jelenti, hogy azt 

hiszem 124 előadás és nagyjából 10.000 fizető néző volt. 15, 16 azoknak a programoknak a 

száma, amik nem színházi programok voltak, hanem ilyen kerületi programok, amiben részt 

vettünk, legyen ez a Purimi Süti utca, vagy a Civil korzó. Ebből mondom, a tucat fölött azt 

tudom mondani, hogy mi minden tőlünk telhetőt megteszünk, hogy a színház itt maradjon és 

azon a színvonalon tudjon szolgáltatást nyújtani, nemcsak a kerületieknek, meg a 

budapestieknek, hanem bárkinek, aki idelátogat. És mindig meglepődök, de nagyon sokan 

jönnek vidékről, pedig biztos nem is kéne meglepődnöm, hogy Szegedről, Szombathelyről, 

Debrecenből érkeznek hozzánk kifejezetten. Most például a jövő év elején az első 4 hónapban 

olyan programmal állunk elő, amelyik a vidéki településekről hoz hozzánk nézőket. Tehát nem 

mi látogatunk el Szekszárdra, Debrecenbe, nem is tudom Gyöngyösre, hanem az ottani lakosok 

jönnek és látogatnak ide, és akkor evvel a látogatással egybekötjük egy kicsit itt a régi zsidó 

negyed bemutatását, meg egy beszélgetést és egy előadás megtekintését. Úgyhogy hát azt 

senkinek sem kell elmesélnem, hogy milyen nehéz a helyzet a független színházi szférában. 

Nagyon erős visszahúzódás látszik az állami finanszírozási szektorban, ami szuverén joga 

minden államnak és viszont, ezért egyre nagyobb teher hárul, gondolom én, a kerületre, hiszen 



egyre többet és többen valószínűleg fordulunk az önkormányzathoz segítségért, támogatásért, 

forrásokért, de azt gondoljuk, hogy ezt próbáljuk proaktívan csinálni, mint például az 

ImeFeszttel, aminek szintén részesei voltunk, amely egy kerületi kezdeményezés, közösen a 

városházával, amely megpróbálja a kerületi és egyébként a budapesti lakosokat bevonni egy 

közös közösségi finanszírozásba, a független társulatok, a VII. kerületi független társulatok 

vonatkozásában. Ha bármi konkrét kérdés van, szívesen válaszolok, de talán ennyi.  

Dr. Pleva Dániel: Nagyon szépen köszönjük. Van-e bármi konkrét kérdés? Igen, Kosztolányi 

képviselő úr. 

dr. Kosztolányi Dénes: Igazgató Úr, csak megszeretném nyugtatni, hogy támogatni fogom az 

Önök finanszírozását. Ami az én kérdésem, hogy a 10-es napirendi pontban azt írtuk, hogy az 

Örkény Színház 2025. évi támogatása, Önöknél meg nem volt odaírva, hogy 2025. évi 

támogatás, bár az Örkény Színháznál nincs odaírva, hogy vissza nem térítendő, az Önöknél oda 

van ír, hogy vissza nem térítendő támogatás, de természetesen hogy javasolom, és igennel fogok 

szavazni. Ez az oka a kérdésfeltevésnek.  

Dr. Pleva Dániel: Igen, akkor további hozzászólás? 

Gyuris Gabriella: Köszönöm szépen, csak Kosztolányi képviselő úrnak mondanám, hogy a 

határozati javaslatokba szerepel az időpont megjelölés, méghozzá a 2-es pont, b-ben. 2025. 

január 1. napjától évente 10.000.000 forinttal 3 évre határozott időre köti a szerződést az 

önkormányzat. Tehát tartalmazza az előterjesztés az összeget és azt, hogy mikortól és meddig. 

Köszönöm. 

Dr. Pleva Dániel: Van valakinek további kérdése, vagy kiegészíteni valója, Ha nincsen, 

akkor én javaslom, hogy szavazzunk ennek a napirendi pontnak a tárgyalásáról és 

elfogadásáról. 

 

 

A szavazás eredménye  7  igen  0  nem     0   tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 194/2024. (XII.09.) határozata testületi 

előterjesztések megtárgyalásáról 

 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzat Képviselő-testület Művelődési, 

Kulturális és Szociális Bizottsága a ”Javaslat a Gólem Színház Közhasznú Egyesülettel kötött 

közszolgáltatási szerződés módosítására - vissza nem térítendő támogatás nyújtása” című 

napirendi pontot a Képviselő-testületnek tárgyalásra és elfogadásra javasolja. 

 

Felelős: Niedermüller Péter polgármester  

Határidő:       azonnal 

 

Dr. Pleva Dániel: Köszönjük szépen Borgula Andrásnak, elnézést. A 12. napirendi pont az a 

javaslat a Betlent téri Színházzal kötött közszolgáltatási szerződés módosításáról. Ha jól tudom 

a Bethlent Téri Színháztól is érkezett vendég, akinek föl lehet tenni kérdéseket, hogyha a 

bizottság tagjai közül valakinek lenne kérdése esetleg ezzel a napirendi ponttal kapcsolatban. 

Köszönjük szépen azért, hogy eljöttek, van-e esetleg, szeretnének-e esetleg amúgy is mondani 

valamit a Bethlen Téri Színházzal kapcsolatban, mert szívesen meghallgatjuk. 

 

Dr. Váczi László: A Bethlen Téri Színház több mint 95 éves múltra tekint vissza a kerület 

életében, és nem tudom, hogy mennyire ismerik így a, a múltját a színháznak, milyen jelentős 

lépések történtek itt a 2000-es évek második szakaszában. Ugye most ünnepeltük 95. 

születésnapunkat november 29-én. Nagyon sok közös programunk van az önkormányzattal, 

kiszeretném emelni az európai uniós programot, amelynek keretében a színház 



közreműködésével több mint 7 helyszínen Zenélő Falak névvel egy nagyon különleges 

térplasztikai alkotások kerültek ki a térben, amin keresztül a kerület hangja, hangját lehet 

megismerni. Ezen kívül közszolgáltatási szerződéseink keretén belül ingyenesen biztosítunk 

lehetőséget különböző események számára a kerület elöljárói és a kerület megbízásából nem 

tudom, hogyha bármi egyéb kérdésük van, európai uniós projektekbe veszünk részt. Van egy 

vendégváró fesztiválunk, ami kifejezetten a Kárpát-medence magyar nyelvű társulatainak a 

bemutatásáról szóló színházi fesztiválunk. Ezenkívül van egy kerülethez szorosan kapcsolódó 

Sissi Őszi Tánchét nevezetű fesztiválunk, amely egy kortárs táncfesztivál, ami kezdetekben 

még kerületi fesztiválként indult, de most már idénre hála a pályázati támogatásoknak, európai 

mértékűvé kinőtte magát, úgyhogy a Bihari együttesen keresztül nemzetközi fellépőket lehet 

megtekinteni ezeken a fesztiválokon. Számunkra ezen kívül van egy koreai és magyar 

együttműködéssel működő, egyedülálló monotánc fesztiválunk, amely szintén a kerület 

nemzetközi hírnevét hivatott megerősíteni és mélyíteni. Ezen kívül nálunk is 10-12.000 néző 

vesz részt így a műsorainkon, a programjainkon, és sok szeretettel látunk minden helyi 

képviselőt és lakost a színházban. Nem tudom, hogyha egyéb kérdésük van, akkor szívesek 

állok rendelkezésükre. 

 

Dr. Pleva Dániel: Köszönjük szépen. Egyéb kérdése lenne valakinek? Nincsen, úgyhogy 

köszönjük szépen, akkor köszönjük szépen, akkor ezt a napirendi pontot is fölteszem 

szavazásra, hogy ajánljuk e tárgyalásra és elfogadásra a testületnek. 

 

A szavazás eredménye   7 igen 0   nem    0    tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának195/2024. (XII.09.) határozata testületi 

előterjesztések megtárgyalásáról 

 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzat Képviselő-testület Művelődési, 

Kulturális és Szociális Bizottsága a ”Javaslat a Bethlen téri Színház Közhasznú Nonprofit Kft-

vel kötött közszolgáltatási szerződés módosítására – feladatellátást szolgáló ingatlan ingyenes 

használatba adása” című napirendi pontot a Képviselő-testületnek tárgyalásra és elfogadásra 

javasolja. 

 

Felelős: Niedermüller Péter polgármester  

Határidő:       azonnal 

 

Dr. Pleva Dániel: A 13. napirendi pontra térnénk rá, az ERőMŰVHÁZ jövő évi 

közszolgáltatási tervének elfogadása. Van-e ezzel kapcsolatban bárkinek kérdése? Kosztolányi 

Úr? 

 

dr. Kosztolányi Dénes: Igen, tisztelt bizottsági tagtársaim. Az a helyzet, hogy egy negyedóra 

múlva, vagy egy fél óra múlva a 16-os napirendi pontnál döntünk majd, hogy mi kit javasolunk 

az Erőművház Nonprofit Kft. Ügyvezető igazgatójának. Ezzel a napirenddel miért nem lehet 

megvárni azt, hogy megválassza a Képviselő-testület az új ügyvezető igazgatót? Akinek akkor 

lenne beleszólása abba, hogy ez, hogy alakul ez a 2025. évi közszolgáltatási szerződés. Miért 

előzi be ez a napirend az új vezető megválasztásának 

 

Dr. Pleva Dániel: Köszönjük a kérdést. Gyuris Gabriella a Human Iroda vezetője jelentkezett 

válaszra. 

 

Gyuris Gabriella: Az előterjesztésben szerepel, hogy az Erőművháznak a közszolgáltatási 

keretszerződésének a 4. pont, 2-es pontja alapján a Kft. a szerződés szerinti feladatok ellátására 

közszolgáltatási tervet készít, melynek figyelembevételével az Önkormányzat és a Kft. a 

szerződés kiegészítéseként minden év december 31. napjáig a következő évi kompenzációs 

keretösszeg meghatározására megállapodást köt. Tehát itt van egy, a keretszerződésbe egy 

határidő, ami köti az Önkormányzatot, ez december 31. A jelenlegi ügyvezetőnek a kinevezése, 



december 31-én jár le. Tehát az új, akit ma, akiről dönt ma, vagyis hát, akit javasol ma a 

bizottság, és szerdán dönt a Képviselő-testület, ő pedig leghamarabb január 1-vel tud munkába 

állni. És ez a lehetetlenség, ezt akkor így összehozni, ez az egyszerű oka van. De nyilván arra 

van lehetőség, hogyha az új ügyvezető gondolom, áttekinti, meg azt is gondolom, hogy biztos 

kell egy kis idő is az új ügyvezetőnek még, amíg átlátja, áttekinti, de gondolom, hogy év közben 

is van módosításra lehetőség. Köszönöm. 

 

Dr. Pleva Dániel: Köszönjük szépen. Kosztolányi képviselő Úr reagál. 

 

dr. Kosztolányi Dénes: Testületi ülés során és a bizottsági ülés során is azt tapasztaltam, hogy 

sokszor az előterjesztők kész tények elé állítják a bizottságot is, a Képviselő-testületet is. Itt én 

úgy érzem, hogy csorbul valamelyest az új igazgatónak a hatásköre. Jobb lenne, hogyha 

valahogy az időrendben lévő dolgokat egymás után és logikai sorrendben próbálnánk meg 

előterjeszteni és elfogadni. Igen, köszönöm. 

 

Gyuris Gabriella: Én alapjaiban egyetértek Kosztolányi képviselő Úrral, hogy logikus lenne 

ez a fajta metódus. De én még sehol se jártam és voltam az Önkormányzat képzeleteibe se, meg 

az enyémbe se az Önkormányzat, amikor az Erőművházzal már az önkormányzat Képviselő-

testülete kötött egy keretszerződést, amelyben ezt a határidőt módosította. Abban az esetben 

van lehetőség, mondjuk ugye a mostani vezetőt gondolom 5 évre választják, 5 év múlva ne 

kerüljünk ebbe a helyzetbe, hogyha a Képviselő-testület úgy dönt, hogy az Erőműháznak ezt a 

keretszerződését, amiben ez a dátum benne van, megváltoztatja. Tehát az iroda bármelyik 

megoldást el tudja fogadni. Mi azért hoztuk a bizottság elé és a testület elé, mert minket ez a 

szerződés, amit a testület elfogadott, kötelez. De egyébként logikusnak logikus, amit a 

Képviselő Úr mond, csak jelenleg az irodának nem volt más lehetősége. 

 

Dr. Pleva Dániel: Köszönjük szépen, akkor ezt a gondolatot magunkkal visszük majd a testület 

elé. Akkor én lezárnám a napirendi pont vitáját, és akkor szavaznánk a 13. képviselő-testületi 

napirendi pont tárgyalása és elfogadása javaslatáról. 

 

A szavazás eredménye 6   igen  0  nem   1     tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 196/2024. (XII.09.) határozata testületi 

előterjesztések megtárgyalásáról 

 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzat Képviselő-testület Művelődési, 

Kulturális és Szociális Bizottsága az ”Az ERöMŰVHÁZ Nonprofit Kft. 2025. évi 

közszolgáltatási tervének elfogadása” című napirendi pontot a Képviselő-testületnek 

tárgyalásra és elfogadásra javasolja. 

 

Felelős: Niedermüller Péter polgármester  

Határidő: azonnal 

 

Dr. Pleva Dániel: Továbbmegyünk a 14-re, amit az Erzsébetvárosi Zsidó Örökségért 

Alapítvánnyal kötött megállapodás meghosszabbításáról szól, és innen is van egy vendégünk. 

Hogyha valakinek volna kérdése az alapítvány felé, nincsen. Szücs Balázs Alpolgármester Úr 

szólna. 

 

Szücs Balázs: Nekem lenne Elnök Úr, hiszen nem olyan régen vált függetlenné a Csányi 5. és 

az a lényeg, hogyha Elnök Úr is itt a bizottság előtt egy kicsit beszámolna arról, hogy milyen 

pályázatokon indultak, és hogy mire jutottak, és hol tartanak most a Csányi 5-tel. 

 

Dr. Pleva Dániel: Akkor én is megkérem az Elnök Urat, hogy számoljon be egy kicsit. 

 

Heisler András: Igyekszem rövid lenni. Tisztelt Elnök Úr, tisztelt bizottsági tagok. Valóban 



2023. szeptembere óta a Csányi 5, így rövidítjük ezt az intézményt, hogy ki lehessen mondani, 

Erzsébetvárosi Zsidó Örökségért Alapítványnak a működése megváltozott, és ennek a 

változásnak mi úgy gondoljuk, hogy nagyon sok pozitív hozadéka teremtődött. Ami fontos 

ugye, hogy a Csányi 5-nek van egy gerince, ez a Zsidótörténeti Tár, ami egy nagyon izgalmas 

kiállítás, amit nagyon sokféle célra lehet felhasználni és mi ennek a felhasználási körnek a 

bővítését döntöttük el és határoztuk el. Nyilván mindenki forráshiányokkal küzd, ezért nem 

tudunk oda valami high-tech rendszert telepíteni, de úgy gondoltuk, hogy magát a kiállítást 

sokkal interaktívabbá kell tennünk, mint ahogy eddig működött, ezért más civil szervezetekkel 

együttműködésbe olyan programokat dolgoztunk ki, amely programok magát a kiállítást 

nemcsak egy statikus térré, hanem egy izgalmas, interaktív, szinte - nyomozós diákokról van 

szó - alapvetően, egy nyomozós játékká fejleszti, és így a kiállítást megtekintők azok sokkal 

intenzívebben részt tudnak venni a kiállításnak a tartalmi üzenetében. Az idén ezt tovább 

szeretnénk bővíteni egyfajta digitalizálással is, de nem akarom most a részleteket elmondani, 

de ezzel is az interaktivitást próbáljuk, tehát most minél jobban bevonni a látogatókat. A másik, 

hogy idén elkezdtük a pályázatokkal, pályázatokon való indulást is. Korábban az alapítvány 

nem indult pályázatokon egyfajta vezetői döntés miatt. Idén négy pályázatot is nyertünk. Ebből 

talán kiemelkedik az a pályázat, amelyik a Holokauszt 80 kapcsán a MAZSÖK Állami 

Közalapítványnak a pályázatát nyertük el. Itt mi együttműködtünk az Auschwitz-Birkenau 

Múzeummal, a lengyelországi Auschwitz-Birkenau a múzeummal és onnan kaptunk öt olyan 

filmet, ami Auschwitzot mutatja be, de egy egészen újszerű látásmóddal. Sokkal kevésbé a 

borzalmakra koncentrálva, a hullahegyekre koncentrálva, hanem személyes történetek, egy-egy 

tárgyon keresztül, személyes történeteken keresztül mutatja be a film az Auschwitznak valóban 

a borzalmait. Nagyon fontos az üzenete a dolognak, hogy Auschwitzba 430.000 magyar 

állampolgárú zsidó lett elpusztítva, de minden egyes halottnak volt családi története. Volt 

háttere, s a többi, és ezek a filmek, ezeket próbálják kinyomozni. Öt filmből áll a sorozat 

egyébként és január 19-én lesz az utolsó filmnek a bemutatója. Azt tervezzük, hogy jövőre ezt 

a filmsorozatot diákok felé, iskolák felé fel fogjuk használni oktatásra, mert tényleg egyedi, 

egészen egyedi a film. A dealt úgy tudtuk megkötni az Auschwitz Múzeummal, ami egy nagyon 

szerencsés dolog volt, hogy mi megkaptuk a filmeket, mi fordítottuk le, feliratoztuk magyarral, 

és mi ezt a magyar verziót visszaadjuk az Auschwitz Múzeumnak, hogyha ott magyar csoportok 

vannak, akkor tudják használni. De emellett is nagyon sok újítást próbáltunk csinálni már ebben 

az évben is, és a jövő évről úgy beszélünk, hogy az a megújulás éve lesz a Csányi 5-ben. Ez a 

digitalizálásra vonatkozik, a diákoktatásokra vonatkozik, úgyhogy nagyon színesen és 

tartalmasan telnek a napjaink. Köszönöm szépen, ha van kérdés, nagy örömmel válaszolok. 

 

Dr. Pleva Dániel: Köszönjük szépen. Az első filmet volt szerencsém látni akkor január 19. 

bevésem a naptárba, hogy akkor lesz az utolsó vetítése. Tényleg nagyon-nagyon megrázó és 

nagyon tapinthatóvá teszi azokat a borzalmakat, amik történtek. Úgyhogy javaslom, ajánlom 

mindenkinek, hogy január 10-én. 

 

Heisler András: Én úgy tudom, hogy mi küldjük is a Képviselő-testület tagjainak a 

meghívókat, a programjainkról. 

 

Dr. Pleva Dániel: Az elsőről kaptam igen, úgyhogy akkor én is le tudtam vinni. Köszönjük 

szépen. Kérdése valakinek nincsen, akkor én köszönöm szépen a beszámolót, és felteszem 

szavazásra, hogy tárgyalásra és elfogadásra javasoljuk-e a 14. napirendi pontot a testületnek. 

 

A szavazás eredménye  7  igen  0  nem    0    tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 197/2024. (XII.09.) határozata testületi 

előterjesztések megtárgyalásáról 

 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzat Képviselő-testület Művelődési, 

Kulturális és Szociális Bizottsága az ”Javaslat az Erzsébetvárosi Zsidó Örökségért 

Alapítvánnyal kötött megállapodás meghosszabbítására” című napirendi pontot a Képviselő-



testületnek tárgyalásra és elfogadásra javasolja. 

 

Felelős: Niedermüller Péter polgármester  

Határidő:       azonnal 

 

Dr. Pleva Dániel: Akkor tovább is mennénk a 15. napirendi pontra, ahol a Fővárosi Szabó 

Ervin Könyvtárral a közterületi közösségi szekrények működtetésére vonatkozóan kéne 

megkötni a megállapodást. Úgy tudom, hogy ezzel kapcsolatban is érkezett egy vendégünk, 

akit a bizottság tagjai kérdezhetnek a programmal kapcsolatban. Ha kérdés nincs, akkor egy 

egy beszámolónak nagyon örülnénk, ha megtenné. Köszönöm szépen. 

 

Haszonné Kiss Katalin: Jó napot kívánok. Haszonné Kiss Katalin vagyok, a Szabó Ervin 

Könyvtár egyik szakmai igazgatója. Itt a 7. kerületben mi 2 könyvszekrényt működtetünk, az 

egyiket a Körúti könyvtár, a Klauzál téren elhelyezett könyvszekrényt. Azért emelném ki ezt a 

könyvtárat, mert nem itt a kerületben működik, hanem a 6. kerületben. Helyrajzilag 3 éve 

nyitottuk ezt a könyvtárat. A Kertész utcai és az Andrássy úti könyvtár fúziójából jött létre egy 

korszerű, kétszintes, gyönyörű, szerintem nemcsak a Főváros, hanem az ország egyik 

legkorszerűbb könyvtára, automatizált kölcsönzéssel, és ez az a könyvtár, aki a Lövölde téren, 

a 2. kerület határán lévő 24 órás kölcsönzést lehetővé tévő könyvszekrényt is működteti. Ezzel 

kapcsolatban hadd mondjam, hogy egyre nagyobb az érdeklődés, innen a kerületből is nagyon 

sok könyvet viszünk ki, miután az egy játszótéren van, ezért nagyon sok gyerekkönyvet, de 

most már az idősebbek is kedvet kaptak, hogy már be se jönnek a könyvtárba, hanem csak 

távolról megrendelik oda maguknak a könyveket. Úgyhogy egy egészen új olvasókör alakul a 

két kerület határán. Most azon gondolkodunk a nyári, a tavaszi időszakban, hogy akár oda arra 

a területre könyvbemutatókat és ilyen kézműves játékos családi programokat is ki fogunk vinni, 

ami az olvasáshoz és a könyvhez kapcsolódik. A másik könyvszekrény szintén nagyon jó 

helyen van a Reformáció parkban. Ide elsősorban gyerekkönyveket szoktunk vinni, hiszen ott 

egy nagy játszótér van mellette, a felnőtteknek pedig szórakoztató irodalmat szoktunk 

vásárolni, krimit, kalandos történeteket. Nagyon szeretik most a történelmi regényeket, 

romantikus műveket, illetve azt tapasztaltuk, hogy a Reformáció park környékén nagyon sok 

fiatal ül le és bandáznak, ezért az ő részükre kimondottan tiniknek szóló könyveket és 

könyvsorozatokat vásároltunk és őket már be is kapcsoltuk a Deák Ferenc téri, a Rottenbiller 

utcában működő könyvtárunkban. Egy külön kis könyvklub kezdett el nekik működni. Ott a 

könyvtárban hetente kétszer visszük a könyveket a könyvszekrényekhez. Azt gondoltuk az 

előző évek tapasztalataihoz igazodva, hogy jobb, ha többször megyünk kevesebb könyvvel, 

mint hogyha egyszer teletöltjük a könyvszekrényt, mert az volt a tapasztalatunk, hogy voltak 

néhányan olyanok, akik a legjobb könyveket rögtön haza is vitték és soha nem került bele új 

könyv. Most ez a 2. hely egyébként abból a szempontból nagyon jó, hogy egyre többen visznek 

könyveket, tehát nemcsak mi, hanem az olvasók is. Néha nagyon sok is van, főleg a nyári 

időszakban, mikor mindenki nagy takarít, akkor telerakja a szekrényeket, akkor el kell hoznunk, 

hogy ne legyen sok, illetve egyből ne legyen több példány. Az eddig kapott pénz, az körülbelül 

egy fél évre volt nekünk elegendő. Most olyan nagyon drágák a könyvek, egy olyan jó 30%-os 

áremelés következett be, hogy ugyan nem minden alkalommal vesszük a legfrissebb könyveket, 

de már egy használt könyv is olyan 2 és fél, 3000 forintba kerül, úgyhogy én ezért javasoltam, 

hogyha van rá lehetőség, akkor emeljük meg ezt az összeget. Én azt gondolom, hogy egy 

nagyon színvonalas, jó szolgáltatást tudunk nyújtani olyanoknak is, akik esetleg nem iratkoznak 

be a könyvtárba, bár azt is el kell mondanom, hogy az Önkormányzat támogatásának 

köszönhetően az itt a kerületben lakók, illetve a hivatal dolgozói 50% kedvezménnyel 

iratkozhatnak be. Már több mint 400-an vették igénybe idén ezt a szolgáltatást, ez tavalyhoz 

képest egy több mint 20%-os emelkedés, és most azt tapasztaljuk, hogy most így az év vége 

felé valahogy meg is nőtt az utolsó negyedévben a hozzánk érkezők száma. Nagyon szépen 

köszönöm. 

 

Dr. Pleva Dániel: Nagyon szépen köszönjük és a tevékenységüket is. Kosztlányi képviselő 

Úrnak lett egy kérdése. 



dr. Kosztolányi Dénes: Nemcsak az önök könyvtárát, de mindenfajta könyvtárat itt a 7. 

kerületbe messzemenőig támogatni fogok. Egyrészt azért, mert ilyen papíralapú öregember 

vagyok, másrészt Magyarország harmadik legnagyobb könyvtárában dolgoztam hat éven 

keresztül. Tehát még elfogult is vagyok az Önök javára. Ezt a kis ajándékot meg nagyon szépen 

köszönjük a képviselőtársaim. Itt valaki nem kapott mellettem. Igazán akkor leszek majd 

boldog, ha ettől a Szabó Ervin névtől egyszer megszabadulnak. Köszönjük. 

 

Dr. Pleva Dáneil: Köszönjük. 

 

Haszonné Kiss Katalin: A névváltoztatásba nem tudok beleszólni, van egy fenntartónk, aki 

döntést hozhat. 

 

dr. Kosztolányi Dénes: Nem Önnek címeztem. 

 

Dr. Pleva Dániel: Alpolgármester Úr szeretne hozzászólni. 

 

Szücs Balázs: Én viszont megszólítva éreztem magamat, mert én egyrészt nem tartom ezt 

különösebben izgalmasnak. Sőt ízlésesnek sem, hogy közszolgákat politikai 

véleménynyilvánításra késztessünk. Másrészről meg azt gondolom, hogyha bárkinek bármi 

problémája van Szabó Ervinnel, akkor azt gondolom, érdemes lenne az életét és a munkásságát 

újra áttekinteni. Másrészről Önök is voltak itt néhány éven keresztül Tarlós István ideje alatt 

hatalmon ebben a fővárosban, láttuk is ennek az eredményét. Például akkor megtehették volna, 

de fel nem foghatom, hogy mi a probléma Szabó Ervinnel? Én azt gondolom. 

 

dr. Kosztolányi Dénes: Az, hogy kommunista! 

 

Szücs Balázs: És akkor mi van?  

 

dr. Kosztolányi Dénes: Az baj! 

 

Dr. Pleva Dániel: Szeretnék egy kis rendet kérni. 

 

Szücs Balázs: Én meg azt gondolom, hogy sokkal inkább az a fontos, hogy milyen munkát tett 

le az asztalra és, hogy Szabó Ervinre ezért aboszolút büszkék lehetünk. Köszönöm szépen. 

 

Dr. Pleva Dániel: Én a napirendi pont vitáját most lezárnám. Nagyon szépen köszönjük a 

beszámolót, és akkor szeretném kérni a bizottságot, hogy szavazzunk arról, hogy ezt a napirendi 

pontot tárgyalásra és elfogadásra javasoljuk-e a Képviselő-testületnek. 

 

A szavazás eredménye  7  igen  0  nem     0   tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 198/2024. (XII.09.) határozata testületi 

előterjesztések megtárgyalásáról 

 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzat Képviselő-testület Művelődési, 

Kulturális és Szociális Bizottsága az ”Javaslat Együttműködési Megállapodás megkötésére a 

Fővárosi Szabó Ervin Könyvtárral a közterületi közösségi szekrények működtetésére 

vonatkozóan” című napirendi pontot a Képviselő-testületnek tárgyalásra és elfogadásra 

javasolja. 

 

Felelős: Niedermüller Péter polgármester  

Határidő:       azonnal 

 

Dr. Pleva Dániel: Továbbmennénk máris a 16. testületi napirendi pontra, ami az új 

szolgáltatástervezési koncepció elfogadásáról szól. Itt nincsen vendégünk, akit meg lehet 



kérdezni, kérdezem a bizottságot, hogy van-e valakinek kérdése, hozzászólása nincsen, 

úgyhogy akkor ezt kérem, hogy szavazzunk erről a napirendi pontról is.  

 

A szavazás eredménye  6  igen  0  nem    1    tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 199/2024. (XII.09.) határozata testületi 

előterjesztések megtárgyalásáról 

 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzat Képviselő-testület Művelődési, 

Kulturális és Szociális Bizottsága az ”Javaslat új Szolgáltatástervezési Koncepció 

elfogadására” című napirendi pontot a Képviselő-testületnek tárgyalásra és elfogadásra 

javasolja. 

 

Felelős: Niedermüller Péter polgármester  

Határidő:       azonnal 

 

Dr. Pleva Dániel: Továbbmegyünk a 17. napirendi pontra, ami a döntés-előkészítő tanács 

megszüntetése a Bischitz központ mellett. Ezzel kapcsolatban van-e a Bischitz részéről 

valamilyen kiegészítés? 

 

Farkas Tünde: Nincs, köszönöm. 

 

Dr. Pleva Dániel: A bizottság tagjai szeretnének-e hozzászólni. Devosa Gábor képviselő úr. 

 

Devosa Gábor: Köszönöm szépen. Igazából én tartózkodni fogok. Mindössze azért, merthogy 

ez az utolsó olyan szakmai fóruma a Bischitz mellett, ennek az intézménynek ugye nincsen 

felügyelőbizottsága se. Tehát, hogy gyakorlatilag ezt az utolsó ilyen szakmai fórumot 

szüntetjük meg az intézmény mellett. Köszönöm. 

 

Dr. Pleva Dániel: Köszönjük szépen a hozzászólást. Valaki szeretne reagálni? Gyuris 

Gabriella? 

 

Gyuris Gabriella: Köszönöm szépen. Csak egy pár mondatban reagálnék. Tehát a Bischitz egy 

költségvetési szerv, egy intézmény. Tehát nem egy cég, nála a szakmai felügyeletet az iroda 

látja el. Tehát a jogszabályinál fogva a Humánszolgáltató Iroda az, aki az ő törvényességi 

működését figyeli, illetve a Kormányhivatal az, aki évente, kétévente a szakmai felügyeleteit 

ellátja. Tehát náluk ez másképp van, mint a cégeknél, illetve a közalkalmazottak jogállásáról 

szóló jogszabály minden egyéb felelősséget az igazgatónak delegál. Tehát Farkas Tünde az, aki 

ennek az intézménynek a törvényes működéséért, mind szakmailag, mind egyéb más gazdasági 

szempontból felügyeli, illetve a döntés-előkészítő fórumnak nem olyanfajta jogosítványa nem 

volt, mint a cégeknél egy felügyelőbizottságnak. Tehát ők igazából a Tündének a gondolkodását 

segítették, de semmilyen utasítási vagy bármilyen jogkörrel nem rendelkeztek. 

 

Dr. Pleva Dániel: Köszönöm, köszönjük szépen. Van-e bárkinek még kiegészítenivalója? 

Nincsen, akkor ezt erre is kérem, hogy szavazzunk. 

 

A szavazás eredménye  5  igen  0  nem    2    tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 200/2024. (XII.09.) határozata testületi 

előterjesztések megtárgyalásáról 

 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzat Képviselő-testület Művelődési,  

  



Kulturális és Szociális Bizottsága az ”Javaslat a Bischitz Johanna Integrált Humán Szolgáltató 

Központ mellett működő Döntéselőkészítő Tanács megszűntetésére” című napirendi pontot a 

Képviselő-testületnek tárgyalásra és elfogadásra javasolja. 

 

Felelős: Niedermüller Péter polgármester  

Határidő:       azonnal 

 

Dr. Pleva Dániel: Már robogunk is tovább a 18. napirendi pontra. A javaslat a rászorulók 

számára történő ingyenes ételosztás támogatására. Ezzel kapcsolatban van-e valakinek 

hozzászólása? Nincsen. Akkor szavazzunk a napirendi pontról. 

 

A szavazás eredménye  7  igen  0  nem     0   tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 201/2024. (XII.09.) határozata testületi 

előterjesztések megtárgyalásáról 

 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzat Képviselő-testület Művelődési, 

Kulturális és Szociális Bizottsága az ”Javaslat rászorulók számára történő ingyenes ételosztás 

támogatására” című napirendi pontot a Képviselő-testületnek tárgyalásra és elfogadásra 

javasolja. 

 

Felelős: Niedermüller Péter polgármester  

Határidő:       azonnal 

 

Dr. Pleva Dániel: Megyünk tovább a 20. napirendi pontra, ami ugye a Bischitz egyes 

vagyonelemeinek a vagyonkezelői jogi megszüntetéséről szól és a Dobó utca 86-os számú 

ingatlana. Van-e erről valakinek valamilyen hozzászólása, kérdése. Ha nincsen, akkor 

szavazásra felteszem ezt a napirendi pontot is. 

 

A szavazás eredménye  7  igen   0 nem    0    tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 202/2024. (XII.09.) határozata testületi 

előterjesztések megtárgyalásáról 

 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzat Képviselő-testület Művelődési, 

Kulturális és Szociális Bizottsága az ”Javaslat a Bischitz Johanna Integrált Humán Szolgáltató 

Központ részére vagyonkezelésbe adott egyes vagyonelemekre vonatkozó vagyonkezelői jog 

megszüntetésére, az intézmény alapító okiratának módosítására, valamint a Dob utca 86. szám 

alatti ingatlan használatba adására” című napirendi pontot a Képviselő-testületnek tárgyalásra 

és elfogadásra javasolja. 

 

Felelős: Niedermüller Péter polgármester  

Határidő:       azonnal 

 

Dr. Pleva Dániel: 21. képviselőtestületi naprendi pont következik, ez Budapest város 7. kerület 

Erzsébetvárosi Önkormányzatának a 2025-2029-es belső ellenőrzési stratégiai tervének a 

jóváhagyásáról szól. Ezzel kapcsolatban van-e valakinek kérdése? 

 

dr. Kosztolányi Dénes: Két napirend is foglalkozik a belső ellenőrzéssel. Azt szeretném 

mondani a bizottsági tagoknak, hogy a belső ellenőrzés egy rettenetesen fontos terület, hiszen 

a belső ellenőrzés az az intézményhálózati rendszer, aki a felelős vezetőnek a munkáját a 

leginkább segíti és támogatja. Tehát a belső ellenőrzésnek a stratégiája is, és a tervének is a 

jóváhagyása az egy fontos körülmény. Én remélem, hogy korábban is, meg eddig is jól 

működött és hasznos volt a belső ellenőrzés, különösen úgy, hogy a legfontosabb területe a 

belső ellenőrzésnek az utóellenőrzés. Hogy a megállapításaikból mit fogadtak meg, és mit 



valósítottak meg, azt nem látom teljesen egyértelműen tisztán, hogy most miért volt szükség 

2025-től 2029-ig egy új stratégiai tervnek a jóváhagyására, de hát menjen, ellenőrizze a területét 

felelősen. 

 

Dr. Pleva Dániel: Köszönjük szépen a gondolatokat. Ha szeretne valaki reagálni rá, ha nem, 

akkor szavazzunk ennek a napirendi pontnak is a tárgyalásra és elfogadásra javasolásáról. 

 

A szavazás eredménye  7  igen  0  nem   0     tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 203/2024. (XII.09.) határozata testületi 

előterjesztések megtárgyalásáról 

 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzat Képviselő-testület Művelődési, 

Kulturális és Szociális Bizottsága az ”Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros 

Önkormányzatának 2025-2029. évekre vonatkozó belső ellenőrzési stratégiai tervének 

jóváhagyása” című napirendi pontot a Képviselő-testületnek tárgyalásra és elfogadásra 

javasolja. 

 

Felelős: Niedermüller Péter polgármester  

Határidő:       azonnal 

 

Dr. Pleva Dániel: Tovább megyünk a 22. napirendi pontra. Ahogy már Kosztolányi képviselő 

úr is jelezte, még egy belső ellenőrzési tervi témájú napirendi pontunk van, ez márpedig a 2025. 

évi belsőellenőrzési terv jóváhagyása. Ezzel kapcsolatban van-e kérdése valakinek nincsen, 

akkor szavazhatunk ennek a napirendi pontra is. 

 

A szavazás eredménye 7   igen  0  nem    0    tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 204/2024. (XII.09.) határozata testületi 

előterjesztések megtárgyalásáról 

 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzat Képviselő-testület Művelődési, 

Kulturális és Szociális Bizottsága az ”Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros 

Önkormányzatának 2025. évi belső ellenőrzési tervének jóváhagyása” című napirendi pontot a 

Képviselő-testületnek tárgyalásra és elfogadásra javasolja. 

 

Felelős: Niedermüller Péter polgármester  

Határidő:       azonnal 

 

Dr. Pleva Dániel: A következő a 23. napirendi pont, ami annyiban különleges, hogy itt a 

bizottságnak majd egy ajánlást is kell tennie a testület felé, hogy melyik variációt támogatja. 

Ugye ez a Klaudio Civil Központ működtetésére kiírt pályázat elbírálásáról szól, és úgy tudom, 

hogy a pályázók itt vannak velünk a teremben, úgyhogy, akkor aki egy pályázó itt van velünk 

a teremben, úgyhogy tőle lehet kérdezni a bizottsági tagoknak, illetve ha szeretne, akkor egy 

bemutatkozást nagyon szívesen fogadunk. Kérem, kapcsolja be a mikrofont. 

 

Bíró Dénes: Köszönöm szépen. Bíró Dénes vagyok, az Epicentrum Egyesület képviseletében. 

Én 2 éve dolgozom a Klaudio Civil Központ kulturális szervezőjeként. Első évben a Slam 

Poetry Magyarországi Egyesülettel pályáztunk sikeresen. Tavaly pedig az Epicentrum 

Egyesülettel. Az elmúlt évben egy ilyen 550 program valósult meg nálunk körülbelül 1400 

órában volt használva az intézmény. 4000 látogatót számoltunk. Az első évben mondjuk a 

programok száma 380 körül volt, tehát ez egy olyan 40%-os növekedés tavalyi évhez képest. 

A pályázatban javasoltuk, hogy bocsássanak a rendelkezésünkre még egy termet, hogy tudjuk 

növelni úgy a programok számát, hogy mondjuk, kedden van egy állandó programunk egy 

szervezettel, és tudjunk más civil szervezeteknek is ingyenesen helyszínt biztosítani a 



programjaikhoz. Nagyon sok programot mi saját néven vittünk, amik ahol nem volt szervezet, 

így a nyugdíjasoknak van ilyen informatikai segítségnyújtás, a gyerekeknek sakk szakkör van, 

ukrán menekült gyerekeknek művészetterápiás foglalkozás. Tehát elég széleskörű programok 

valósulnak meg. 3 kiállítás szerveztünk ezalatt az egy év alatt. Van ugye egy ingyenes jogi 

tanácsadási program. Nem tudom, tehát hogy a 33 civil szervezetet, most nem sorolnám föl a 

legtöbbet, a Sirály Életmód és Sportegyesület, a Magyar Ultisok Egyesülete, a Metrum 

Egyesület, a Budapest Vándorkórus, a Bolgár Táncegyesület, az Emma Egyesület, a Calamona 

Egyesület, a Névtelen Utak Alapítvány, a Vakok és Gyengénlátók Közép-magyarországi 

Egyesülete, a Humán Intézet Gimnázium, a Zöldebb Egyesület, és a NANE fordult meg nálunk. 

Dehát összesen 33-an voltak egy év alatt, akik programot tartottak ingyenesen, és hát, hogyha 

van valami kérdés esetleg. Azt hiszem, kérdéses egyébként a finanszírozás, ott nekem, én éltem 

a pályázatban egy javaslattal, hogy nem, hogy mivel nem tudtuk igazából a támogatásból egy 

embernek a garantált bérminimumát fedezni, ezt külső forrásokból tudtuk megoldani. Az 

alaptevékenységükből származó bevételt költöttük erre, ezért javasoltam, hogy esetleg emeljék 

meg a támogatást, de én ezt egy tárgyalás, azt írtam a pályázatban, hogy ez egy tárgyalás lenne, 

hogyha az Önkormányzatnak a következő évre ennyi forrása van, akkor az igazából elfogadható 

nekünk. Köszönjük szépen. 

 

Dr. Pleva Dániel: Lajos Béla képviselő Úr. 

 

Lajos Béla: Köszönöm a szót. Igazából a finanszírozás lett volna számomra is a kérdés, mert 

láttam, hogy ezt feltüntették és erre lettem volna kíváncsi, de akkor ezt igazából meg is 

válaszolta. Köszönöm. 

 

Dr. Pleva Dániel: Köszönjük. Még esetleg valakinek kérdése akkor? Köszönjük szépen. Ugye 

két érvényes pályázat érkezett be a Klaudio Központ működtetésével kapcsolatban. Ugye az 

egyik az Epicentrum Egyesület, a másik pedig az Erzsébetvárosi Civilek Szövetsége, és ugye 

ennek megfelelően kettőféle határozati javaslat született, az „A” és a „B” variáció, Úgyhogy 

először az A variációt venném fel szavazásra, ami az Erzsébetvárosi Civilek Szövetsége. Én azt 

akarom mondani, hogy az „A” az Erzsébetvárosi Civilek Szövetsége, és a „B” pedig az 

Epicentrum Egyesülettel való kötés. Tehát mi most itt nem döntünk, csak javaslatot teszünk a 

testület felé, hogy az „A” vagy a „B” verziót fogadjuk el. Akkor először az „A” verzióról, akkor 

az „A” verziónak az elfogadására, javaslatáról szavazunk. 

 

A szavazás eredménye 2  igen  3  nem   2   tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 205/2024. (XII.09.) határozata testületi 

előterjesztések megtárgyalásáról 

 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzat Képviselő-testület Művelődési, 

Kulturális és Szociális Bizottsága az ”Döntés a Klaudió Civil Központ működtetésére kiírt 

pályázat elbírálásáról” című napirendi pontot a Képviselő-testületnek tárgyalásra és az „A” 

határozati javaslatot elfogadásra nem javasolja. 

 

Felelős: Niedermüller Péter polgármester  

Határidő:       azonnal 

 

Dr. Pleva Dániel: Most ezt akkor elutasította a bizottság 2 igen, 3 nem és 2 tartózkodással. 

Akkor így szavazhatunk a „B” verzióról is, bocsánat, máris akkor szavazhat. 

 

  



A szavazás eredménye 5  igen  2  nem   0   tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 206/2024. (XII.09.) határozata testületi 

előterjesztések megtárgyalásáról 

 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzat Képviselő-testület Művelődési, 

Kulturális és Szociális Bizottsága az ”Döntés a Klaudió Civil Központ működtetésére kiírt 

pályázat elbírálásáról” című napirendi pontot a Képviselő-testületnek tárgyalásra és az „B” 

határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Felelős: Niedermüller Péter polgármester  

Határidő:      azonnal 

 

Dr. Pleva Dániel: A nyílt ülésnek az utolsó tárgyalandó napirendi pontja a 24, illetve bocsánat, 

még lesz az egyebek is. A 24-es a testületi ülések közül, ez a szociálpolitikai kerekasztal 

tevékenységéről egy beszámoló, ezzel kapcsolatban van-e valakinek kiegészítenivalója? Én ott 

voltam, nagyon érdekes volt. Akkor, ha nincs, akkor szavazzunk ennek a napirendi pontnak is 

az ajánlásáról. 

 

A szavazás eredménye  7  igen  0  nem   0   tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 207/2024. (XII.09.) határozata testületi 

előterjesztések megtárgyalásáról 

 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzat Képviselő-testület Művelődési, 

Kulturális és Szociális Bizottsága az ”Beszámoló Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros 

Önkormányzatának Szociálpolitikai Kerekasztala tevékenységéről” című napirendi pontot a 

Képviselő-testületnek tárgyalásra és elfogadásra javasolja. 

 

Felelős: Niedermüller Péter polgármester  

Határidő:       azonnal 

 

5. napirendi pont: Egyebek 

 

Dr. Pleva Dániel: Akkor 5. napirendi pontunk következik, az egyebek. Van-e bárkinek olyan 

témája, amit az egyebek napirendi pontban szeretne tárgyalni Kosztlányi képviselő úr? 

 

dr. Kosztolányi Dezső: Igen, elnök úr, azt szeretném megkérdezni, különösen, hogy az 

Alpolgármester Úr is itt van, mért nem kerül a mi bizottságunk elé tárgyalásra például a 

karácsonyi ajándékozás, amit a kerületi 65 éven felüliek, tehát a karácsonyi 20.000 forintos 

ajándékozásra gondolok. Szociális bizottság is vagyunk. Ez aztán teljes egészében szociális 

kérdés, hogy mit kap az önkormányzattól. A lakosságnak egy jelentős része hál istennek miért 

csak annyit, miért nem többet, például? Miért nem 38.000 forintot, hogy akinek van, van 

gépkocsija, akkor az legalább ki tudja fizetni az izét, a gépkocsisarcot. Ez az egyik. Hogy ezt 

hiányolom, hogy ez nem kerül elénk. A másik pedig az, hogy a lakáskérdés is, a lakhatási kérdés 

is. Az önkormányzati bérlakások szerződései, a szolgálati lakások kiutalásának a témaköre is, 

az is szociális kérdés, az sem kerül a bizottságunk elé. Elnök úr, tessék odahatni, hogy ezeknek, 

aminek van bármifajta szociális leágazása van, azokat tárgyalja a mi bizottságunk. 

 

Dr. Pleva Dániel: Szeretne-e valaki erre válaszolni a hivatali nevek közül? Gyuris Gabriella. 

 

Gyuris Gabriella: Köszönöm szépen. Egyrészt az, hogy a különböző bizottságoknak mi az 

ügyrendje, erről a Képviselő-testület dönt, mint ahogy ez a múltkori testületi ülésen meg is 



történt. Ebbe lettek elfogadva, hogy melyik bizottsághoz milyen témák tartoznak, nyilván ezen 

lehet módosítani. Az utalványokkal kapcsolatosan, pedig nem akarok félreinformálni senkit, de 

akkor, amikor a kör lett meghatározva, tehát, hogy ki kapja ezt az utalványt, mert ugye ez most 

már többszöri osztás, akkor annak az előterjesztését szerintem az irodánk bevonásával 

készítették és akkor járt itt a bizottság előtt is, amikor meg lett határozva a nyugdíjasok, rokkant 

kisgyerekes családok, satöbbi, és azóta ez igazából egy autó automatizmus alapján működik, 

hogy ők, ezek a csoportok kapnak támogatást. Nyilván ha erre van igény, akkor ennek a 

csoportnak lehet változtatni az összetételén. Ez nem, nem okoz problémát, és annak sincs 

akadálya szerintem, ugye most eddig a szociális lakásokat, illetve a szolgálati lakásokat, amit a 

kerületi közalkalmazottak vagy köztisztviselők kaptak, ugye az Evin Zrt-nek kell bevinnie a 

pénzügyi bizottságra. Amennyiben erre van igény, akkor az ügyrendet, a bizottságnak az 

ügyrendjét meg kell változtatni, ide is be kell tenni, és akkor innentől kezdve ezen a bizottságon 

is keresztül tud menni ez a fajta dolog, ez a válasz. 

 

Az elnök bezárja a Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottság rendes nyílt ülését 13 óra 56 

perckor.  

A Bizottság 2024. december 9-ei nyílt ülésén 186-207. szám alatt hozott határozatot. 

   

- kmf  - 
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